

INFORMATION ON HEALTH INSURANCE CERTIFICATES

All applicants are required by law to present proof of health insurance or, if applicable, an exemption letter, in order to enrol at an institution of higher education.

Listed below, you will find a list of common health insurance options and the associated procedures:

I HAVE/WILL HAVE A STATUTORY HEALTH INSURANCE

Please contact your health insurance company and request the digital transmission of your health insurance data. For this purpose, the health insurance company requires the so-called "sender number of the university (Absendernummer)" - this is as follows: **H0002446**

I HAVE/WILL HAVE A PRIVATE HEALTH INSURANCE (over 30 SEE BELOW)

Please apply for an exemption from the statutory insurance obligation at any statutory health insurance company. For this purpose, the health insurance company requires the so-called "sender number of the university (Absendernummer)" - this is as follows: **H0002446**

Please note: A revocation is not possible. The exemption is valid for the entire duration of your studies. For more information, please contact the health insurance company.

I AM INSURED WITHIN THE EUROPEAN UNION (NOT GERMANY)

Here you have two options (you must take one of the options):

1. You can be insured in Germany. Private or statutory. Please then follow the instructions above. ("I have a statutory health insurance" or "I have a private health insurance").
2. Should you wish to maintain your insurance in another EU country, you must exempt yourself from the statutory insurance obligation, which exists for students in Germany, and follow the instructions under "I have a private health insurance".

I AM AN INSURED IN ANY COUNTRY OUTSIDE THE EUROPEAN UNION

In this case, you are obliged by German law to set up a health insurance within Germany (private or statutory), exemptions are not possible. Please follow the steps above under "I have a statutory health insurance" or "I have a private health insurance". The following visa insurances are not sufficient:

- Mawista
- Dr. Walter
- Hanse Merkur Reiseversicherung
- CareConcept
- etc.

I AM CURRENTLY DOING MILITARY SERVICE

In this case, you are not subject to compulsory insurance. Please hand in the appropriate confirmation attested by the Bundeswehr.

I HAVE A PRIVATE HEALTH INSURANCE AND I AM 30 YEARS OR OLDER

In this case, an exemption of statutory insurance obligation is not possible. Please hand in your proof of private health insurance (certification of membership – a copy of your health insurance card is not sufficient).



Please note, enrolment at Hochschule Fresenius without a proof of health insurance is not possible!

If there are any further questions regarding the procedure of the health insurance certificate, the applicant administration and the international admissions office will be happy to assist you. For questions regarding your health insurance, contributions and benefits, please contact your health insurance provider.

INFORMATIONEN ZU KRANKENVERSICHERUNGSNACHWEISEN

Alle Studienbewerber:innen sind gesetzlich verpflichtet einen Krankenkassennachweis oder ggf. eine Befreiungsbescheinigung für die Immatrikulation an einer Hochschule vorzuweisen. Im Folgenden sind die gängigen Varianten der Krankenversicherung und die damit verbundenen Vorgehensweisen aufgeführt:

ICH BIN GESETZLICH VERSICHERT

Bitte beantragen Sie bei Ihrer Krankenkasse die digitale Übermittlung Ihrer Krankenversicherungsdaten. Die Krankenkasse benötigt hierfür die sogenannte „Absendernummer der Hochschule“ – diese lautet wie folgt:

H0002446

ICH BIN PRIVAT VERSICHERT (Ü 30 SIEHE UNTEN)

Bitte beantragen Sie eine Befreiung der gesetzlichen Versicherungspflicht bei einer beliebigen gesetzlichen Krankenkasse. Die Krankenkasse benötigt hierfür die sogenannte „Absendernummer der Hochschule“ – diese lautet wie folgt: **H0002446**

Beachten Sie: Ein Widerruf ist nicht möglich. Die Befreiung gilt für die gesamte Dauer des Studiums. Weitere Informationen hierzu erhalten Sie bei den Krankenkassen.

ICH BIN IM EU-AUSLAND VERSICHERT

Hier gibt es zwei Möglichkeiten (Sie müssen eine der Möglichkeiten wahrnehmen):

1. Sie können sich in Deutschland versichern lassen. Privat oder gesetzlich. Bitte folgen Sie dann den oben aufgeführten Anweisungen. („Ich bin gesetzlich versichert“ oder „Ich bin privat versichert“).
2. Sollten Sie Ihre Versicherung im EU-Ausland weiter aufrechterhalten wollen, müssen Sie sich von der gesetzlichen Versicherungspflicht, welche für Studierende in Deutschland besteht, befreien lassen und den Anweisungen unter „Ich bin privat versichert“ folgen.

ICH BIN AUSSERHALB DER EU VERSICHERT

In diesem Falle ist es gesetzlich vorgeschrieben, dass Sie sich innerhalb Deutschlands krankenversichern müssen. Bitte schließen Sie eine der genannten Versicherungen innerhalb Deutschlands ab. folgen Sie dann den oben aufgeführten Anweisungen. („Ich bin gesetzlich versichert“ oder „Ich bin privat versichert“)

ICH BEFINDE MICH ZURZEIT IM WEHRDIENST

Sie sind nicht versicherungspflichtig. Bitte lassen Sie uns eine Bescheinigung der Bundeswehr zukommen.

ICH BIN PRIVAT VERSICHERT UND HABE DAS 30. LEBENSJAHR VOLLENDET

In diesem Fall wird keine Befreiung der gesetzlichen Versicherungspflicht mehr ausgestellt. Bitte reichen Sie den Nachweis Ihrer privaten Versicherung ein (Mitgliedsbescheinigung – keine Kopie der Krankenversicherungskarte).



Eine Immatrikulation ohne einen Krankensicherungsnachweis ist an der Hochschule Fresenius nicht möglich!

Falls weitere Fragen zur Vorgehensweise mit der Krankenversicherungsbescheinigung bestehen, steht Ihnen die Bewerberadministrationen gerne zu Verfügung. Bei Fragen bezüglich Ihrer Krankenversicherung, Beiträgen und Leistungen wenden Sie sich bitte an Ihre Krankenkasse.